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Köklü bir marka olmanın avantajını bir 
şeyleri değiştirmek için kullanıyoruz
İlaç sektörü reklam ve iletişim çalışmaları 
açısından hareket alanı oldukça dar bir 
sektör. Bu bağlamda genel olarak iletişim 
çalışmalarınızı nasıl yürüttüğünüzden bahse-
der misiniz? 
Bayer, temel olarak yaşam bilimleri alanların-
da uzmanlaşmış küresel bir inovasyon şirketi 
ve dünya genelinde; Pharmaceuticals (İlaç), 
Consumer Health (Tüketici Sağlığı) ve Crop 
Science (Tarım Ürünleri) olmak üzere üç iş alanı 
ile beraber faaliyet gösteriyoruz. Türkiye’de ilaç 
sektörünün pazarlama ve iletişim faaliyetleri, 
özel uzmanlık ve bilgi gerektiren bir konu ol-
duğundan kamu sağlığı politikalarıyla özel dü-
zenlemelere ve kurallara bağlanmış durumda. 
Dolayısıyla sağlık ürünleriyle ilgili iletişimimizi 
bu doğrultuda sürdürüyoruz. Ancak bütünsel 
olarak bakarsak, bir yaşam bilimleri şirketi olan 
Bayer’in Türkiye’deki iletişim çalışmaları, tüm 
dünyada olduğu gibi son derece yoğun ve 
kapsamlı bir şekilde sürüyor. 

Kurumsal iletişim çalışmaları kapsamında; 
marka itibarını ve algısını iç ve dış tüm hedef 
kitleler nezdinde destekleyici çalışmalar ile 
yürütüyoruz. Bayer Türk’ün geniş bir faaliyet 
alanı bulunduğundan, iletişim çalışmalarımız 
da oldukça geniş bir hedef kitleye doğru 
yürütülüyor. Sağlık tarafında çalışan profes-
yonellerden tarım alanındaki çiftçi ve ziraat 
mühendislerine, reçetesiz ilaç olarak da tanım-
layabileceğimiz tüketici sağlığı ürünlerimiz 
vesilesiyle geniş kamuoyu kesimlerinden ilgili 
basın mensuplarına kadar çok yaygın bir hedef 
kitlemiz bulunuyor. 

Bu çalışmalar çerçevesinde sosyal sorumlu-
luk projeleri yapıyor musunuz? Genelde sağ-
lık projeleri mi geliştiriyorsunuz? Varsa şayet 
projelerinizden örnekler verebilir misiniz?
Sosyal sorumluluk projeleri, Bayer’in hem kü-
resel hem de faaliyette bulunduğu ülkelerdeki 
iletişim çalışmaları içinde önemli bir yer alıyor. 
Nitekim Türkiye’de de sadece sağlık alanında 
değil bir yaşam bilimleri şirketi olarak bilim 
ve teknoloji alanında da toplumsal fayda 
sağlamak için geliştirdiğimiz projelerimiz bu-
lunuyor. Bilim okuryazarlığına katkı sağlamak 
amacıyla Bayer Genç Bilim Elçileri projemizi, 
lise çağındaki öğrencileri bilime teşvik etmek 
için ise Bayer Liseler Arası Bilim Yarışması’nı 
hayata geçiriyoruz. 

 Bayer Genç Bilim Elçileri, 2011 yılından bu 
yana Toplum Gönüllüleri Vakfı ile birlikte ilköğ-
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retim çağındaki çocukları gelecekte bilim in-
sanı olma yönünde yüreklendirerek Türkiye’de 
bilimin gelişimine katkı sağlamayı amaçladı-
ğımız bir proje. Bayer Genç Bilim Elçileri pro-
jesinde rol alan Toplum Gönüllüsü üniversite 
öğrencileri, ilköğretim çağındaki öğrenciler ile 
buluşarak etkinlikler gerçekleştiriyor. Gönül-
lü gençler; öncelikle, “Bilim Okuryazarlığı” 
başlığında formal olmayan eğitim modülleriyle 
tasarlanmış bir eğitime katılıyorlar. Ardından 
bilimi sevdirmek, bugünün kahramanlarının 
aslında bilim insanları olduğunu göstermek 
ve onları gelecekte bilimle ilgilenmeye teşvik 
etmek amacıyla, okullardaki etkinliklerde 
çocuklarla buluşuyorlar. Öte yandan projenin 
gezici birimi olan Bilim Tohumları Ekibi ise yaz 
dönemi boyunca bilimi çocuklara ulaştırmaya 
devam ediyor. Belirtmek isterim ki dünyanın 

en prestijli iş ödülleri programı Stevie® Award, 
13. The International Business Awards kap-
samında “En İyi Kurumsal Sosyal Sorumluluk” 
kategorisinde gümüş, The International CSR 
Excellence Awards kapsamında bronz ödüle 
layık görülürken İngiltere’nin en saygın ödülle-
rinden biri olan Best Business Awards’ta “En İyi 
Sosyal Sorumluluk Projesi” seçilen projemizin 
bu sene beşinci yılını kutlamaktan mutluluk 
duyuyoruz.

Bu yıl üçüncüsünü gerçekleştireceğimiz 
Bayer Liseler Arası Bilim Yarışması’nı ise 2014 
yılından bu yana düzenliyoruz. Projemiz ile 
öğrencileri fen ve bilim alanında çalışma-
lar yapmaya teşvik ederek ve çalışmalarını 
yönlendirerek bilimsel gelişimlerine katkıda 
bulunmayı amaçlıyoruz.  Yarışmamızın bu yılki 
teması ise “Daha İyi Bir Yaşam”.

Kurumsal tarafta yürüttüğümüz sosyal 
sorumluluk projelerimizin yanı sıra iş birimleri-
mizin marka/ürün bilinirliği ve pazarlama faa-
liyetleri ile entegre çok sayıda sosyal projeleri 
de bulunuyor.

Sosyal sorumluluk projelerinizin tüketicide 
ve paydaşlarınızdaki geri dönüşünü, algısını 
nasıl ölçüyorsunuz? Ne tür tepkiler alıyorsu-
nuz ve bunların markanıza sağladığı katkılar 
neler?
Günümüzde kurumsal sosyal sorumluluk 
kavramının işletmeler ve paydaşları açısından 
taşıdığı önem ve gördüğü kabul tartışılmaz bir 
gerçek. Artık tüketiciler bir ürünü sadece kali-
tesi ve maddi değeri ile değil, bu ürünü üreten 
işletmelerin sosyal sorumluluk faaliyetleri ile 
birlikte değerlendirerek de tercih ediyorlar. 
Bayer olarak topluma katkı sunma konusunu 
önemsiyor ve şirketimizin marka değerine, 
çalışan bağlılığına ve sürdürülebilirliğine 
öncelikle etki ettiğine inanıyoruz. Köklü bir 
marka olmamızın avantajını ve kaynaklarımızı 
gençlerin hayatlarında bir şeyleri değiştirmek 
için kullanıyoruz. 

Bu noktada da aldığımız geri dönüşler ile 
sosyal sorumluluk projelerimizin amaçlarına 
uygun olarak verimli şekilde ilerlediğini görü-
yoruz. Rakamsal değerlendirmeler açısından 
baktığımızda, beş yıl gibi uzun bir süredir 
yürüttüğümüz Bayer Genç Bilim Elçileri projesi 
bugüne kadar bilim okuryazarlığı eğitimi 
almış 1731 Toplum Gönüllüsü genç ile 23 bine 
yakın çocukla buluştu. Etkinliklerde abi ve 
ablalarıyla deneyler yapan küçücük çocukların 

gözlerinde gördüğümüz sevinç kelimelerle 
ifade edilemez. Bunun yanı sıra Bayer Liseler 
Arası Bilim Yarışması’na ise ilk iki yılında 1.371 
öğrenci 822 projeyle başvurdu.  Tüm bu veriler 
bize gösteriyor ki hayatına etki ettiğimiz insan 
sayısı her geçen yıl artıyor ve bu da amacına 
gönülden inandığımız projelerimizin daha da 
çok büyümesini sağlıyor.

İlaç sektörünün daha iyi iletişim yürütebilme-
si ve projeler üretebilmesi için ne tarz düzen-
lemelere ihtiyaç var? Eksiklikler neler?
Ürünlerimizle ilgili iletişim faaliyetlerini 
ilgili kanun ve düzenlemeler doğrultusunda 
gerçekleştiriyoruz. Özellikle reçetesiz ilaçlar 
alanında yeni düzenlemeler yapılabileceğini 
öngörüyoruz, talep edilen zamanlarda bu 
görüşlerimizi kamu kurumlarıyla paylaşı-
yoruz. Ancak Bayer için öncelik toplumun 
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hastalıklarla ilgili bilgilendirilmesine ve 
sağlık okuryazarlığının arttırılmasına katkı 
sağlamak. Bugüne kadar diyabet ve MS gibi 
çeşitli hastalıklarla ilgili çok sayıda bilinç-
lendirme kampanyası hayata geçirdik. 2014 

yılından bu yana ise www.kadinsagligitv.com 
üzerinden kadınları yakından ilgilendiren 
tüm konularda kadınları bilinçlendirmeyi 
amaçlayan ve ilgili derneklerin de desteği ile 
hayata geçirilen projede, 100’e yakın uzman 
doktor tarafından günün belirli saatlerinde 
canlı yayın yapılarak merak edilen sorular 
yanıtlanıyor. Öte yandan kısa bir süre önce 
genel yaşam sağlığıyla ilgili bir bilinçlendir-
me kampanyası da başlattık. 2017 yılı itibarıy-
la Sağlıklı Yaşam Hareketi Derneği ile birlikte 
hayata geçirdiğimiz “Bu Yıl 365 Gün Olsun” 
sloganlı kampanya ile kamuoyunu kendisine 
daha iyi bakma konusunda bilinçlendirerek 
ve öneriler paylaşarak, daha sağlıklı yaşama-
ya davet ediyoruz. Toplumu bilgilendirme 
ve sağlık okuryazarlığını arttırmaya yönelik 
inisiyatiflerimiz önümüzdeki dönemde de 
devam edecek. 

Sektör sadece ilaç değil, toplum 
sağlığı için çözümler de üretiyor
İlaç sektörü reklam ve iletişim çalışmaları 
açısından hareket alanı oldukça dar bir 
sektör. Bu bağlamda genel olarak iletişim ça-
lışmalarınızı nasıl yürüttüğünüzden bahseder 
misiniz? 
İlaç sektörü tanıtım yasakları olan bir sektör. Ku-
rumsal reklamlarda bile hareket alanımız olduk-
ça kısıtlı. Aslında biz de sektör olarak Türkiye’de 
sağlık okur yazarlığı ve sosyo-kültürel seviyenin 
düşük olması nedeni ile ilaç tanıtımlarının yapıl-
masının toplumsal riskleri konusuna katılıyoruz. 
Ancak kurumsal tanıtım açısından biraz daha 
diğer sektörlerin kullanabildiği mecraları kulla-
nabilir olmak gerektiğine de inanıyoruz. Örneğin 
yaptığımız KSS projelerinin iletişimlerini daha 
çeşitlendirilmiş mecralarda ve diğer sektörle-
re sağlanan imkanlarla yapabilmek isterdik. 
Sektöre baktığınızda reklam ve iletişim açısından 
daha çok KSS projeleri ile iletişim çalışmalarında 
varlık gösterdiklerini görürsünüz zaten. Biz de 
bu şekilde yürütüyoruz iletişim çalışmalarımızı. 
Bunun dışında sadece sağlık uzmanlarına ulaşan, 
halka ulaşmayan sektör yayınlarını kullanarak 
uzman hedef kitlemize yönelik iletişim faaliyet-
lerimizi yürütüyoruz. Bu yayınları tıp alanındaki 
yenilikleri takip etmeleri ve uzmanlara güncel 
bilgileri/haberleri eriştirmek misyonları nedeni 
ile önemsiyor ve destekliyoruz.

Bu çalışmalar çerçevesinde sosyal sorumluluk 
projeleri yapıyor musunuz? Genelde sağlık 
projeleri mi geliştiriyorsunuz? Varsa şayet 
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projelerinizden örnekler verebilir misiniz?
Hem sağlık hem de diğer sosyal sorumluluk 
alanlarında projelerimiz oluyor. Bugüne kadar 
Lösev, Tohum Otizm Vakfı, Mor Çatı Vakfı, Taud 
(Talasemi Araştırma ve Uygulama Derneği) ile 
iş birliklerimiz oldu. Çevre konusunda Tema ve 
Çekül vakıfları ile çalıştık. 2016 yılında başlayan 
halen devam eden Koruncuk Vakfı Bolluca Köyü 
Etüt Evi projemiz var. Önümüzdeki Mart ayında 
açılışını yapacağız. 

Sosyal sorumluluk projelerinizin tüketicide 
ve paydaşlarınızdaki geri dönüşünü, algısını 
nasıl ölçüyorsunuz?
Çalışanlarımız ve aileleri için özel günlerde 

hediye seçimlerimizi vakıflardan yapıyoruz ve  
güzel geri dönüşler alıyoruz.  2016 yılında proje 
çalışmamızı tanıtım broşürleri ile ve mail yolu 
ile tedarikçilerimize de duyurduk ve güzel geri 
bildirimler aldık. Bağış ile katkı sağlayanlar da 
oldu. Bu alandaki ölçümü daha sistemli hale 
getirmek için çalışmalarımız devam ediyor. 
 
İlaç sektörünün daha iyi iletişim yürütebilmesi 
ve projeler üretebilmesi için ne tarz düzenle-
melere ihtiyaç var? Eksiklikler neler?
İlaç sektörünün kendini ifade edebileceği mec-
ralar ve imkanlar çok kısıtlı. Öncelikle bu mec-
raların daha çok çeşitlendirilmesi ve nitelikli 
bir medya aracı olarak sektörün hedef kitlesine 
mesajlarını iletebilir konuma gelmesi gerekir. 
Sonuç olarak, sektör sadece ilaç değil aynı 
zamanda toplum sağlığı için de farklı çözüm-
ler üretiyor ve bunların topluma ulaştırılabilir 
olmasını önemsiyor.


